

**Møde i Hjortevildtgruppen Nordsjælland,
Onsdag den 10. januar 2024 kl. 17-19.**Midtsjælland
J.nr. 24/00696
Ref. ANDSJ
Den 5. februar 2024Sted:Store Mødelokale
Naturstyrelsen Nordsjælland,
Ostrupgård, Gillelejevej 2B,
3230 Græsted.Deltagere:Nicolaj Pedersen (Formand), Danmarks Jægerforbund
Carl F. Bruun, Dansk Skovforening
Birgith Sloth, Danmarks Naturfredningsforening
Morten Richter-Hansen, Dyrenes Beskyttelse
Preben Birch, Dansk Skovforening/Landbrug & Fødevarer
Philip Madsen, Landbrug & Fødevarer
Anders Jensen (Referent), Naturstyrelsen

Ad hoc.:

Henrik Jørgensen, Naturstyrelsen
Jens Bach, Naturstyrelsen

Nr.	Dagsordenspunkt og evt. bilag	Ansvarlig (Orientering/D røftelse/Beslut ning)
1	Navnerunde samt kort præsentation af sig selv <i>Herunder om Naturstyrelsens nye organisering af jagt- og vildtforvaltningsopgaverne.</i> <u>Opgavefordelingen hos NST efter omorganisering er faldet på plads.</u> <u>Anders Jensen er ny vildtkonsulent med kontor hos Naturstyrelsen Midtsjælland. Sammen med Henrik Jørgensen dækker de to administration af vildtreservater, jagtprøver og skadevoldende vildt i en geografi fra Næstved over Midt- og Vestsjælland, Nordsjælland og Bornholm til syd for Køge. Der ud over dækker de også jagt og vildtforvaltningsopgaver på NST enheden Midtsjælland. Henrik er sekretær for Hjortevildtgruppe Sydsjælland og Anders er sekretær for Hjortevildtgruppe Nordsjælland.</u>	Alle (O)

Nr.	Dagsordenspunkt og evt. bilag	Ansvarlig
	<u>Bjørn Aaris-Sørensen er lokal kontaktperson for de øvrige jagt- og vildtforvaltningsopgaver hos enheden NST Nordsjælland.</u>	
2	Gennemgang af dagsordenen <i>Bilag: Dagsordenen</i>	NP (O/B)
	<u>Ingen bemærkninger.</u> <u>Dagsordenen blev godkendt.</u>	
3	Referat fra sidste møde <i>Bilag 1: Fremsendt referat</i>	NP (O/B)
	<u>Generel tilfredshed med at referatet kom hurtigt ud.</u> <u>Referatet blev godkendt.</u>	
4	Bestilling fra den Nationale Hjortevildtgruppe <i>Senest den 17. januar 2023 skal der sendes skriftligt svar på følgende:</i> <ul style="list-style-type: none"> - <i>Er problemformuleringen dækkende, er der områder / emner der helt mangler?</i> - <i>Er der elementer der er utilstrækkeligt belyst / overbelyst? I så fald hvilke?</i> - <i>Yderligere kommentarer / elementer?</i> <i>Bilag 2: Mail fra MST med vedhæftelser og link til video</i>	NP/Alle (D/B)
	<u>Problemformuleringen blev drøftet og det blev aftalt at Anders fører referatpunkterne ind i et udkast til svar. Udkastet medsendes som bilag til referatet og alle bedes kommentere på det.</u> <u>Efter mødet er fristen for indsendelse af svaret udskudt til den 31. januar. Bemærkningerne skal derfor være Anders i hænde senest mandag den 29. januar.</u>	

Nr.	Dagsordenspunkt og evt. bilag	Ansvarlig
5	<p>Tilbage melding vedr. de indstillede jagttider på hjortevildtet</p> <p><i>Bilag 3: Den Nationale Hjortevildtgruppens indstillinger til VFR</i> <i>Bilag 3a: VFR indstilling til miljøministeren</i></p> <p><u>Som det fremgår af bilagene er indstillingen fra Hjortevildtgruppe Nordsjælland efterlevet og bragt videre i den Nationale hjortevildtgruppens indstilling til Miljøministeren.</u> <u>Det forventes at næste gang der skal indstilles jagttider bliver i 2026, og at det til den tid vil gælde jagttider for hjortene.</u></p>	NST (O)
6	<p>Opfølgning på reguleringstilladelser</p> <p><i>Bilag: Se referatet fra sidste møde</i></p> <p><u>Anders Laver et statistikudtræk for NSJ på ansøgninger og tilladelser.</u></p>	NST/PM (O)
7	<p>Opfølgning på skiltekampagne</p> <p><u>Der kom hul igennem efter kontakt til kommunen og der blev opsat skilte som er nedtaget igen. Det var dog kun ca. halvdelen der er kommet hjem igen, da mange forsvandt eller var udsat for hærværk (ex skudhuller).</u> <u>Skiltene opsættes hvor der er erfaringer med mange påkørsler.</u> <u>Det vil blive forsøgt at skaffe penge til initiativet igen via Dyrenes beskyttelse som formentlig vil støtte formålet. Evt. søges der også anden finansiering, ex via Nationalparken. Morten er tovholder. Oplæg og budget, der anslår antal skilte og pris herfor, skal udarbejdes, og er grundlaget for at søge bevillinger i foreninger og erhvervsliv.</u></p>	NP (O)

Nr.	Dagsordenspunkt og evt. bilag	Ansvarlig
8	<p>Sika i NNP Grib Skov</p> <p><i>Bilag: Se referatet fra sidste møde</i></p> <p>Ingen bemærkninger.</p>	<p>NST</p> <p>(O)</p>
9	<p>Studietur til foråret</p> <p><i>Forslag til formål og mål med turen</i></p> <p><u>Klelund er stadig foreslået. Og tidspunktet foreslås til at lægge det i forbindelse med seminaret 8-9 april (helst om søndagen før mødet). NST Nordsjælland lægger gerne minibus til formålet. Jens Bach kontakter Klelund. Et alternativt udflugtsmål kunne være Løvenholm. Alternativet følges der op på hvis Klelund ikke lader sig gøre.</u></p>	<p>NP</p> <p>(D/B)</p>
10	<p>Eventuelt:</p> <ul style="list-style-type: none"> • <i>Status på igangværende "bæver sager" og deres håndtering.</i> <p><u>Lise Vølund som er den nye ansvarlige for bæverforvaltningen i NSJ, oplyser at der efter møde i den nationale bæverforvaltningsgruppe, den 8. marts, vil blive lagt rammer for en lokal gruppe i NSJ.</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • <u>Nicolaj nævner at han ser behov for at få sat ansigt på den nye vildtkonsulent. NST stiller gerne op til et arrangement.</u> <u>Hjortevildtgruppen eller det lokale Jægerfora inviterer når der bliver lejlighed.</u> • <u>Hjemmeside og GDPR. Anders sender til underskrift vedr. personoplysninger og rettelser på siden.</u> • <u>Vedr. årsrapporten er der enighed om at den håndteres på næste møde.</u> 	<p>NST</p> <p>(O)</p>

Nr.	Dagsordenspunkt og evt. bilag	Ansvarlig
11	Næste møde <i>Foreslået onsdag den 4. april 2023, kl. 17-19</i>	<i>NP</i> <i>(B)</i>

Der er enighed om at **næste møde**
samkoordineres med ekskursion den 7.
april / seminaret med Den Nationale
Hjortevidtgruppe.
